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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2 Verksamhetsberättelse med bokslut för 2023 

 

BESLUT 

1. Farsta stadsdelsnämnd godkänner verksamhetsberättelse med bokslut för 2023 och 

överlämnar den till kommunstyrelsen. 

 

2. Nämnden begär att ackumulerat netto 25,4 miljoner kronor 

avseende resultatenheter överförs till 2024. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-08. 

Dnr FAR 2023/924 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

Inför sammanträdet hade Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet lämnat in 

frågor till förvaltningen i anslutning till ärendet, se § 19. 
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§ 3 Förbättring av strandstig vid norra Magelungen i Fagersjö 

Anmälan av medborgarförslag för nämndens ställningstagande om beredning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Erik Hall 

om förbättring av strandstig vid norra Magelungen i Fagersjö. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Erik Hall att stadsdelsnämnden beslutar om förbättring av 

strandstig vid norra Magelungen i Fagersjö.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-08. 

Dnr FAR 2023/1005 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Vi i Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna tycker detta är ett bra förslag som ger 

strandstigen en högre grad av tillgänglighet som promenadväg. I och med förbättringarna av 

strandstigen så möjliggör det även för personer med funktionsnedsättningar att nyttja 

strandstigen, även när vi har högt vattenstånd i Magelungen. Strandstigen i Fagersjö är en 

viktig del av områdets natur- och parkmiljö. Liksom investeringar har gjorts invid sjöns 

strand närmare centrala Farsta bör även Fagersjös strandområde rustas upp. 
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§ 4 Installera belysning på gård 

Anmälan av medborgarförslag för nämndens ställningstagande om beredning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från David 

Kihlberg om att installera belysning på gården till förskolan Skogslyan i Farsta strand. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår David Kihlberg att stadsdelsnämnden beslutar om installation 

av belysning på gården till förskolan Skogslyan i Farsta strand. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-09. 

Dnr FAR 2023/956 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Vi i Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet tycker detta är ett bra förslag då det är viktigt att 

barnen kan nyttja förskolans hela lekområde och känna trygga och säkra utomhus, även under 

årets mörka månader. Att en förskolas gård saknar belysning är viktigt att åtgärda, framför allt för 

att utevistelse ska vara möjlig året om för alla barn. Det är viktigt för de som stannar sent på 

förskolan då det vintertid blir mörkt tidig eftermiddag.   
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§ 5 Sätt upp cykeltvättstationer utmed några cykelpendlingsstråk 

Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från David 

Kihlberg om att sätta upp cykeltvättstationer utmed några pendlingsstråk. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår David Kihlberg att stadsdelsnämnden beslutar om installation 

av belysning på gården till förskolan Skogslyan i Farsta strand. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-09. 

Dnr FAR 2023/957 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Beprövade och förebyggande insatser för att bygga motståndskraft hos alla 

barn och unga i Farsta och därmed förhindra nyrekrytering till 

gängkriminalitet 

Svar på skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet om beprövade och förebyggande insatser för att 

bygga motståndskraft hos alla barn och unga i Farsta och därmed förhindra nyrekrytering till 

gängkriminalitet. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet att 

förvaltningen ska tänka bredare i det förebyggande arbetet mot barn och unga för att 

motverka nyrekryteringen till den kriminella världen och ställer frågor kring förvaltningens 

arbete. 

 

Förvaltningen beskriver arbetssättet man för närvarande valt för att arbeta med universell 

prevention för att bygga motståndskraft hos barn och unga i Farsta och förhindra 

nyrekrytering till gängkriminalitet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-11-22. 

Dnr FAR 2023/900 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 Tidiga insatser och samverkan för barn i riskzon för gängkriminalitet 

Svar på skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet om tidiga insatser och samverkan för barn i 

riskzon för gängkriminalitet 

. 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet att 

förvaltningen besvarar partiernas frågor med anknytning till förebyggande insatser och 

samverkan för barn i riskzon för gängkriminalitet. Förvaltningen redovisar i sitt svar på de 

ställda frågorna hur arbete bedrivs genom olika stödåtgärder och insatser. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-10. 

Dnr FAR 2023/796 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Stora parkinvesteringar 2025–2027 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till stora parkinvesteringar 2025–2027 

och överlämnar förslaget till trafiknämnden. 

 

Ärendet 

Budgeten för stadens parkinvesteringar är delad i två olika poster: medel som fördelas enligt 

en fördelningsnyckel och investeringsmedel för stora parkinvesteringsprojekt, som 

stadsdelsnämnderna årligen ansöker hos kommunstyrelsen om i treårsbudgeten. 

Dessförinnan ska stadsdelsnämnderna lämna förslag på investeringsprojekt till 

trafiknämnden, som bereder frågan för kommunstyrelsens räkning. Förvaltningen föreslår 

Aktivitetspark Farstaängen och Hästhagsparken som stora investeringsprojekt under 

perioden 2025–2027. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-16. 

Dnr FAR 2023/1016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Förvaltningen gör kloka prioriteringar när det gäller att prioritera två av tre områden för 

parkinvesteringar. Farstaängen och Hästhagsparken blir de som prioriteras för utveckling 2025–

2027.  

 

Liberalerna, Moderaterna och Centerpartiet anser att det dock krävs en rejäl satsning på att dämpa 

bullernivån vid Farstaängen för att det ska bli en bättre miljö att vistas i och med tanke på 

byggnationer som genomförs i nära anslutning till området. (t.ex. på andra sidan 

Nynäshamnsvägen). Därför är det rimligt att prioritera att den här parken erhåller ett större lyft 

även om planerna ligger längre fram i tiden. Bullerdämpande åtgärder bör prioriteras högt då de 

uppskattningsvis kan ligga på höga nivåer vid den platsen.  

 

När det gäller Hästhagsparken vore det toppenbra om spontanidrottsmöjligheter i relation till 

medborgardialogen kan tillämpas och prioriteras. 
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§ 9 Verksamhetsuppföljning av kommunal verksamhet – boendestöd och 

sysselsättning enligt socialtjänstlagen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av 

boendestödsenheten och sysselsättningarna IKIGAJ, STUDIO.it, Kryddgården och 

Peppargården. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört en uppföljning av boendestödsenheten som riktar sig till 

personer med psykisk ohälsa, neuropsykiatriska diagnoser och missbruk. Uppföljning har 

även gjorts av de dagliga sysselsättningarna IKIGAJ, STUDIO.it, Kryddgården och 

Peppargården, som riktar sig främst till personer med psykiatrisk och neuropsykiatrisk 

funktionsnedsättning. 

 

Bedömningen är att verksamheterna uppfyller de krav som ställs för att kunna ge stöd, 

service och omvårdnad av god kvalitet. Den sammantagna bedömningen är att enheterna 

bedriver en trygg och säker verksamhet, där brukarna är delaktiga och har inflytande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-12-12. 

Dnr FAR 2023/801 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 10 För barn och unga i samhällsvård (SOU 2023:66) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remiss av betänkandet För barn och unga i samhällsvård (SOU 2023:66). 

 

Ärendet 

Regeringen har utsett en särskild utredare som ska se över och föreslå åtgärder för hur 

kvaliteten i vården kan öka när barn och unga placeras i familjehem, jourhem, stödboende 

och hem för vård eller boende (HVB) inklusive särskilda ungdomshem. Syftet med 

uppdraget är att säkerställa att barn och unga som placeras utanför det egna hemmet ska 

garanteras trygghet, säkerhet och god vård. Utredningen har lämnat förslag på ett flertal 

åtgärder gällande placerade barn och unga, exempelvis hur ofta uppföljning av ske, ökat stöd 

till föräldrar och krav på utbildningsnivå och kompetens hos personal på stödboende och 

HVB. Förvaltningen ser att många av de förslag som utredningen föreslår är positiva och att 

förslagen kan öka tilliten till socialtjänsten, underlätta uppföljning av vården och bidra till en 

ökad kontakt med hälso- och sjukvård samt skolan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-15. 

Dnr FAR 2023/926 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 

 

Behovet av en reformering av samhällets vård av barn och unga har blivit uppenbart de 

senaste åren. Media har flerfaldigt rapporterat om missförhållanden, placerade barn har 

utsatts för olika typer av övergrepp och effekten av samt kvalitén på den vård som ges har 

ifrågasatts, det har även framkommit att kriminella driver HVB-hem! 

 

Det är fullständigt oacceptabelt att myndighetsutövande beslut kan leda till sådana 

konsekvenser för de barn och unga som omfattats av besluten. 

 

Att regeringen nu med stöd av Sverigedemokraterna vidtar åtgärder för att komma tillrätta 

med den sedan länge rådande problematiken är därför mycket välkommet.  
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§ 11 Stockholms stads säkerhetsprogram 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till Stockholms stads säkerhetsprogram. 

 

Ärendet 

Samtliga kommuner ska anta ett styrdokument för sitt beredskapsarbete inom det första året 

av mandatperioden enligt den överenskommelse om kommuners krisberedskap som slutits 

mellan Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges kommuner och 

regioner (SKR).  

 

Stadens säkerhetsprogram utövar övergripande styrning av stadens åtaganden inom ramen 

för de lagar, föreskrifter och riktlinjer som föreligger angående kommuners ansvar inför och 

vid samhällsstörningar i fredstid och höjd beredskap. Stockholms stads säkerhetsprogram 

föreslås ersätta Stockholms stads säkerhetsprogram 2020–2023 (dnr KS 2019/1543). 

Förslaget till säkerhetsprogram föreslås gälla samtliga nämnder och bolagsstyrelser.  

 

Remissen gäller en revision av säkerhetsprogrammet. Förvaltningen ställer sig positiv till det 

reviderade förslaget som tydliggör ansvarsfördelning. Förvaltningen anser dock att 

avgränsning inom informationssäkerhet mellan kvalitetsprogrammet och 

säkerhetsprogrammet bör tydliggöras, även avgränsningen mellan otillåten påverkan i 

trygghetsprogrammet och personsäkerhet i säkerhetsprogrammet behöver förtydligas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-15. 

Dnr FAR 2023/897 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters rättigheter 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag att inrätta kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters 

rättigheter. 

 

Ärendet 

I Sverige finns fem erkända nationella minoriteter: judar, romer, samer, sverigefinnar och 

tornedalingar. Samer är också ett urfolk. Rätten till delaktighet och inflytande regleras i 

lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk. Enligt stadens budget 2023 ska 

kommunstyrelsen i nära dialog med de nationella minoriteterna utreda formerna för samråd 

med de nationella minoritetsföreningarna i syfte att stärka samarbetet, exempelvis genom att 

pröva inrättandet av ett råd eller andra samverkansmodeller. 

 

Stadsledningskontoret har genomfört en översyn av samrådens nuvarande arbete och 

organisering i syfte att stärka delaktigheten och inflytandet och föreslå arbetssätt som 

innebär att samråden ska få ökat genomslag för stadens utvecklingsarbete. Översynen har 

utförts genom att samla in synpunkter från stadens samrådsrepresentanter, både genom 

dialog på samråd samt genom skriftliga synpunkter.  

 

Översynen visar att stadens arbete med nationella minoriteters rätt till inflytande behöver 

förbättras och tydliggöras. Stadsledningskontoret föreslår därför att staden ska inrätta ett råd 

för nationella minoriteters rättigheter under kommunstyrelsen. Bedömningen är att ett råd för 

nationella minoriteters rättigheter skulle stärka de nationella minoriteternas rätt till 

delaktighet och inflytande samt höja statusen för uppdraget om nationella minoriteters 

rättigheter. Bedömningen är också att rådet behöver kompletteras med andra former av 

samråd. 

 

Nämnd och förvaltning arbetar redan idag på olika sätt med att stärka nationella minoriteters 

rättigheter och ser att inrättandet av ett råd för nationella minoriteters rättigheter kan bidra 

till att stärka och utveckla arbetet ytterligare. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-12-28. 

Dnr FAR 2023/941 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 Ändring av reglementen för vissa facknämnder och stadsdelsnämnder 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till ändring av reglementen för vissa facknämnder och 

stadsdelsnämnder. 

 

Ärendet 

Fullmäktiges beslut om budget 2023 och vissa tidigare av fullmäktiges beslut innebär 

förändringar i ansvarsområden för ett antal nämnder. Stadsledningskontoren har därför tagit 

fram förslag till ändringar i dessa nämnders reglementen. 

 

De föreslagna ändringarna i reglementen påverkar inte ansvarsområdet för Farsta 

stadsdelsnämnd. Förvaltningen har därför inga synpunkter. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-16. 

Dnr FAR 2023/920 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 Detaljplan för Teodoliten 1 m fl i Fagersjö 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadsnämnden 

som svar på remissen av förslag till detaljplan för Teodoliten 1 m fl i Fagersjö och anför 

därutöver: 

Vi är i huvudsak positiva till den föreslagna detaljplanen. Vid nämndens trygghetsdialog i 

Fagersjö i december 2023 framkom dock att många boende i området uppfattar Fagersjö som 

en "sovstad" och att det saknas samlingspunkter där människor kan mötas. Till denna 

detaljplan (och kommande i Fagersjö) efterlyser vi därför fler lokaler – både föreningslokaler 

och kommersiella lokaler. Genom en koncentration av ett flertal lokaler och verksamheter 

skapas liv och rörelse i området samt förutsättningar för möten mellan människor. 

 

Fagersjö har endast kollektivtrafik med buss. Bussarna har ofta problem med sin 

framkomlighet, speciellt då väglaget är halt. Då ställs bussturer in vilket medför stora 

problem för de Fagersjöbor som är beroende av en fungerande kollektivtrafik. Bussarna har 

svårigheter såväl i backen vid hållplats Havsörnstorget, som i korsningen Havsörnsvägen-

Magelungsvägen, som ingår i planområdet. Bussarna har svårt att först stanna i korsningen, 

för att därefter starta i uppförslut och hinna svänga vänster och över korsningen, utan att 

komma i konflikt med annan trafik. Som korsningen är utformad idag, så fastnar lätt bussen 

här vid halt väglag, eller har svårighet att på ett säkert sätt framföras över korsningen. 

 

Korsningen och dess funktionalitet (lutning och siktförhållanden m.m.) behöver ses över och 

förändras så att kollektivtrafiken blir bättre och mer tillförlitlig. Exempelvis med 

trafiksignaler som finns i korsningen Havsörnsvägen-Magelungsvägen vid Lidl. 

 

I samband med genomförandet av planförslaget behöver korsningen Magelungsvägen och 

Havsörnsvägen göras om, för att möjliggöra förslaget och för att anpassas till stadens 

framkomlighetsstrategi med förbättrad kollektivtrafik. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadsnämnden har upprättat ett förslag till detaljplan för Teodoliten 1 m fl i 

Fagersjö. Syftet med planen är att uppföra cirka 185 bostäder. Två lamellhus längs 

Magelungsvägen och elva radhus norr om Skrattmåsvägen. Parkytan och lekplatsen söder 

om Skrattmåsvägen föreslås utvecklas och stärkas som mötesplats i samband med planens 

genomförande. 

 

Förvaltningen är i stort positiv till föreslagen bebyggelse av flerbostadshus och radhus. 

Fagersjö behöver fler bostäder och ett ökat antal invånare för att på sikt möjliggöra för mer 

service och förbättrad kollektivtrafik i stadsdelen. I Fagersjö är de flesta lägenheter treor och 

tvåor. Cirka 23 procent av lägenheterna i det befintliga beståndet i Fagersjö är två rum och 

kök. I förslaget föreslås flertalet bostäder vara två rum och kök. Fler mindre och större 

bostäder skulle ge ett mer varierat bostadsbestånd.  
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-12-27. 

Dnr FAR 2023/919 

 

Förslag till beslut 

Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag och därutöver anföra: 

 

Vi är i huvudsak positiva till den föreslagna detaljplanen. Vid nämndens trygghetsdialog i 

Fagersjö i december 2023 framkom dock att många boende i området uppfattar Fagersjö som 

en "sovstad" och att det saknas samlingspunkter där människor kan mötas. Till denna 

detaljplan (och kommande i Fagersjö) efterlyser vi därför fler lokaler – både föreningslokaler 

och kommersiella lokaler. Genom en koncentration av ett flertal lokaler och verksamheter 

skapas liv och rörelse i området samt förutsättningar för möten mellan människor. 

 

Fagersjö har endast kollektivtrafik med buss. Bussarna har ofta problem med sin 

framkomlighet, speciellt då väglaget är halt. Då ställs bussturer in vilket medför stora 

problem för de Fagersjöbor som är beroende av en fungerande kollektivtrafik. Bussarna har 

svårigheter såväl i backen vid hållplats Havsörnstorget, som i korsningen Havsörnsvägen-

Magelungsvägen, som ingår i planområdet. Bussarna har svårt att först stanna i korsningen, 

för att därefter starta i uppförslut och hinna svänga vänster och över korsningen, utan att 

komma i konflikt med annan trafik. Som korsningen är utformad idag, så fastnar lätt bussen 

här vid halt väglag, eller har svårighet att på ett säkert sätt framföras över korsningen. 

Korsningen och dess funktionalitet (lutning och siktförhållanden m.m.) behöver ses över och 

förändras så att kollektivtrafiken blir bättre och mer tillförlitlig. Exempelvis med 

trafiksignaler som finns i korsningen Havsörnsvägen-Magelungsvägen vid Lidl. 

 

I samband med genomförandet av planförslaget behöver korsningen Magelungsvägen och 

Havsörnsvägen göras om, för att möjliggöra förslaget och för att anpassas till stadens 

framkomlighetsstrategi med förbättrad kollektivtrafik. 

  

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag till beslut och därutöver anföra: 

 

Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna är kritiska till nuvarande förslag till detaljplan. 

Vi är inte emot att platsen ytterligare bebyggs, men föreslagen bebyggelse blir alldeles för tät 

för att man ska kunna bevara en trevlig stadsmiljö. Som förvaltningen skriver i sitt utlåtande 

så finns det i förslaget flera problem. För det första så kommer de nya höga bostadshusen 

skugga både befintliga bostäder och planerade radhus. De kommer också själva att ligga i 

skuggläge stora delar av dygnet på grund av höga träd intill och på andra sidan vägen. 

Insläpp av solljus är avgörande för en trevlig boendemiljö. 

 

Det huvudsakliga problemet är dock trafikfrågan. Magelungsvägen är en mycket trafikerad 

väg och de nya bostäderna kommer att vara utsatta för både avgaser och buller. Fagersjö är 

också en stadsdel som i helheten har en svår trafiksituation. Då området inte har 
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spårförbindelse så är området beroende av bussarna som går genom området. Dessa är 

särskilt vintertid drabbade av förseningar och inställda avgångar då fordonen har problem att 

ta sig upp för områdets backar. Området har redan idag parkeringsbrist. Detaljplanens 

föreslagna p-antal om 0,6 platser per lägenhet är bra, men problemet lär kvarstå.  

 

En mycket mindre omfattande exploatering hade varit rimligare då området är behäftat med 

ovanstående problem. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 

 

Nybyggnationen kommer att ske mycket nära existerande punkthus längs Magelungsvägen 

och intill radhusområden på östra och västra sidan om den föreslagna bebyggelsen.  

 

När det gäller de två lamellhusen längs Magelungsvägen är det SD:s bedömning att dessa 

kommer att påtagligt försämra boendemiljön för de boende i punkthusen, med insyn och helt 

blockerad utsikt mot norr. Vår linje avseende dessa är att de inte bör byggas.  

 

När det gäller radhusen söder om punkthusen är det SD:s bedömning att dessa kan byggas 

utan större olägenhet för de boende i området. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN  

 

§ 15 Protokoll från pensionärsrådet den 29 januari 2024 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 29 januari 2024 till 

handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 16 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor den 5 december 2023 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor den 5 december 2023 till handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 17 Protokoll från hållbarhetsberedningens sammanträde den 9 januari 2024 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från hållbarhetsberedningens sammanträde den 9 januari 

2024 till handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 18 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 

övriga anmälningsärenden till handlingarna. 

 

Ärendet 

 

 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 

 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2023-10-20: Förlängning av avropsavtal avseende bevaknings- och 

larmcentraltjänster. Dnr FAR 2023/794. (8:12) 

2. 2023-11-21: Samverkansavtal med Svenska Kyrkan, Farsta församling om 

HUMLAN 2024. Dnr FAR 2023/950. (5:12) 

3. 2023-11-23: Resa i tjänsten till Åland den 7-8 december och den 21-22 december 

2023 för personal vid servicebostad, avdelningen för individ- och familjeomsorg. 

Dnr FAR 2023/915 (9:18) 

4. 2023-11-30: Beslut om tillförordnad avdelningschef inom avdelningen för individ- 

och familjeomsorg, jul och nyår 2023. Dnr FAR 2023/951. 

5. 2023-11-30: Tilldelningsbeslut i upphandling av inköp och leverans av dagligvaror. 

Dnr FAR 2023/414. 

6. 2023-12-08: Ansökan om medel för skolsociala team 2024. Dnr FAR 2023/955. 

7. 2023-12-11: Beslut om tillförordnade stadsdelsdirektörer och ombud att föra 

nämndens talan den 2-8 januari 2024. Dnr FAR 2023/962. (Enligt nämndbeslut 

2020-10-22, dnr FAR 2020/492.) 

 

 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 

om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  

 

Inga beslut fanns att anmäla för den aktuella perioden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2024-01-18. 

Dnr FAR 2023/949 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ÖVRIGT 

 

§ 19 Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in: 

 

Kris- och krigsberedskap i Stockholms stadsdelar (bilaga 1) 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Bakgrundskontroller av anställda (bilaga 2) 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Utöka socialtjänstens samverkan med polisen (bilaga 3) 

Olof Peterson m fl (M)  

 

Förbättrad överblick i verksamhetsberättelsen för nämndens och förvaltningens arbete med 

stadsdelens trygghets- och säkerhetsarbete (bilaga 4) 

Leif Söderström (SD) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  

 

 

Inför sammanträdet hade Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet lämnat in 

följande frågor i anslutning till ärendet om verksamhetsberättelse med bokslut (se § 2): 

 

1. Andel placerade barn i skolåldern som klarar målen i kärnämnena i grundskolan 

minskar och ligger klart under både årsmålet och föregående års resultat. Hur arbetar 

förvaltningen med att vända trenden? (Sid 26) 

 

Förvaltningens svar: 

Kompletterande underlag till analys i VB: 

I ett treårigt projekt tillsammans med socialförvaltningen arbetar enheten för ungdom med 

placerade barns och ungdomars skolgång med hjälp av  två skolsamordnare. 

Skolsamordnarna har i uppdrag att ge operativt stöd till socialsekreterare i frågor rörande 

skolgången och förutsättningar för skolgång. Skolsamordnarna ska även se till att 

överenskommen planering gällande barnets eller den unges skolgång genomförs. De 

ansvarar för förberedelser inför eventuella skolbyten i samband med placeringar eller 

hemflytt. Indikatorn omfattar barn och unga placerade i familjehem, stödboende, HVB, SiS 

och behandlingsfamilj.  

 

Mätningen av endast kärnämnen kan ge en missvisande bild av våra placerade ungdomars 

skolgång, då elever har framsteg på många andra sätt, betyg i andra ämnen, skolnärvaro och 

motivation. Under året har enheten haft en del omplaceringar, vilket har bidragit till att det 

blivit svårt för ungdomarna att komma in i skolarbetet, skapa relationer till lärare, andra 
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elever, sitt nya familjehem eller HVB. Även om skolsamordnare har en direktkontakt till 

utbildningsförvaltningen i Stockholm är majoriteten av ungdomarna placerade utanför 

Stockholm. Det försvårar arbetet med att samverka för obruten skolgång. Andra 

omständigheter som inte går att råda över är till exempel att ungdomar avviker eller blir 

inlagda på BUP eller annan heldygnsvård. Skolsamordnare stöter även på en del svårigheter 

med att det finns bristande skoldokumentation med anledning av hög frånvaro, 

kunskapsluckor, sociala svårigheter, skolans möjligheter till att avsätta resurser, skolornas 

upplägg kring mindre lärmiljöer, rutiner och vana vid att ta emot elever mitt under en termin. 

 

Trots att enheten inte når uppsatt mål bedöms arbetssättet med fokus på skola ha bidragit till 

en ökad skolnärvaro och ökad motivation bland ungdomarna samt att fler ungdomar har fått 

betyg i andra ämnen än just svenska, svenska som andra språk, matematik och engelska. 

Skolsamordnarnas arbete har lett till högre närvaro, att ungdomar får fler positiva 

upplevelser av att gå i skolan samt en bättre samverkan och informationsutbyte mellan 

socialtjänsten och skolan. Tillgång till skoldokumentation och att socialtjänsten har god 

kunskap kring ungdomarnas skolgång leder till färre skolavbrott, snabbare övergång till ny 

skola och möjliggör att ungdomar direkt får anpassningar som de är i behov av.  

 

2. Andel seniorer som är nöjda med tillgången till information om Stockholm Stad och 

dess verksamheter ligger på 38 procent en bra bit under målet på 50 procent. Hur 

arbetar förvaltningen med att nå fler seniorer? (Sid 33) 

 

Förvaltningens svar: 

Indikatorn var ny för år 2023 och antagande om årsmålsnivå var svårt att förutse. Resultatet 

når inte upp till målet om 50 procent men jämfört med genomsnittet i staden så har Farsta ett 

bättre resultat. 52 procent av de svarande i Farsta uppger att de inte vet och aldrig sökt 

information om Stockholms stad och dess verksamheter. 

 

Förvaltningen publicerar kontinuerligt information om nämndens verksamheter, aktiviteter 

och andra händelser av vikt i olika kommunikationskanaler såsom sociala medier, fysiska 

informationsblad och lokaltidningen Mitt i. Förvaltningen lägger in aktiviteter i kalendariet 

på stadens webbsida Senior i Stockholm för att nå äldre både inom och utanför 

stadsdelsområdet. Information om äldreomsorgen och dess verksamheter kommuniceras på 

förvaltningens mötesplatser, i månadsblad, under förvaltningens årliga informationsträff för 

personer 80 år samt i intern och extern samverkan med exempelvis pensionärsorganisationer, 

primärvård, frivilligorganisationer, bibliotek, äldreförvaltningen och kommunpolis.  

Förvaltningens äldrekurator har bland annat arbetat uppsökande och har i samverkan med 

vårdcentralerna och biblioteken kommit i kontakt med seniorer som uppgett att de är 

ensamma och stöttat dem till olika aktiviteter, frivilligorganisationer och erbjudit 

motiverande samtal. Genom samverkan med Farstas öppna mötesplatser, Svenska kyrkan 

och civilsamhället har äldrekuratorn en god överblick över vilka sociala aktiviteter som finns 

för seniorer och kan förmedla informationen vidare. Under året har även foldern Tips för 

seniorer i Farsta utvecklats. 
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3. Glädjande att Andel barn och ungdomar som deltar i idrottsaktiviteter på fritiden når 

upp till årsmålet. Lika bra ser det inte ut med den nyare indikatorn om andel barn 

och unga som deltar i kulturaktiviteter. Hur jobbar förvaltningen för att vi framgent 

ska vara lika framgångsrika på detta område? (Sid 39) 

 

Förvaltningens svar: 

Förvaltningen erbjuder alla förskolebarn minst en föreställning om året. Därtill har vi vårt 

samarbete med Konsthall C där femåringar gör konst och går på utställning. I våra parklekar 

och fritidsgårdar finns ofta aktiviteter med kulturinslag – musik, eget skapande och 

föreställningar. I våra lovprogram säkrar vi också att det finns kultur i utbudet. Vi upplåter  

dessutom våra lokaler till Kulturskolan, dansgrupper etc.   

 

4. Vi kan även konstatera att vi inte möter målen gällande upplevd trygghet och hur 

rent det offentliga rummet är. Det ena, tryggheten har vi stor fokus på och insikt i 

problematiken. Men vi förstår att dessa frågor hänger samman. En skräpig park 

känns mindre trygg än en välskött. Vi skulle därför vilja höra mer om hur vi kan 

närma oss målet på detta område. (Sid 76) 

 

Förvaltningens svar: 

Det här arbetet handlar dels om att förebygga att nedskräpning sker, dels att säkerställa en 

god renhållning. När det gäller att förebygga deltar vi i en del kampanjer/ 

kommunikationsinsatser som trafikkontoret och miljöförvaltningen ansvarar för och i 

förskolan lär vi barnen att göra rätt. Vi säkerställer också att det faktiskt finns sopkärl med 

jämna mellanrum i stadsmiljön. När det gäller god renhållning är förvaltningens uppdrag att 

säkerställa att vår upphandlade entreprenör utför jobbet. Tyck till-appen där Farstabor kan 

anmäla om det brister är en bra hjälp. Utmanande är tjuvtippar samt oklara fastighetsgränser 

och ansvarsområden.  

 

 

Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 

 Det är nu klart att Socialförvaltningen öppnar ett HVB-hem i våra uppsagda lokaler på 

Postiljonen. Ombyggnaden är påbörjad och HVB-hemmet planerar att öppna till 

sommaren. 

 Farsta SDF ska delta i arbetet med att skapa stadens Bryt upp-program. Therése Grahn i 

styrgruppen och två enhetschefer i projektgruppen. Vi är den SDF som deltar i arbetet 

på södra sidan. 

 Innovationsarbetet i förvaltningen ångar vidare in i ett nytt verksamhetsår. Nu är det 

klart att fem (!) idéer får möjlighet att testas under 2024. Innovation handlar om att 

tänka nytt och ta nya grepp, att växla upp när ordinarie verksamhetsutveckling antingen 

inte räcker till eller inte passar. I mitten av november utlystes möjligheten att söka 

pengar eller arbetstid för att testa sin idé. Hela elva bra idéer inkom och fem av dem 

valdes alltså ut att testas.  

 Med anledning av att vi den senaste tiden sett många ungdomar från övriga delar av 

staden vistas i Farsta samtidigt som flera av våra ungdomar vistas på Plattan har vi 
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påbörjat ett samarbete med Socialförvaltningens ungdomsjour som kommer att arbeta 

tillsammans med våra fältare. 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
 


